

လါဒ်စဲဘာ် ၁၆ သီ, ၂၀၂၄

### DCSD အ CIO လာအအိဉ်ပုဉ်စုဉ်ဆိဉ်သရုထီဉ်ဝဲစဲးဖိကဟဉ်ပိညါအပတီဉ်အထီကတါ

တါအံးမုဉ်တါဆာကတီဉ်လာအဆိတလဲ **Monika Davis** အတါကွဉ်ကဒါကွဉ်အတါလဲဒီဖိုဒီးဘဉ်သုဉ်သုဉ်တါအံးကမုဉ်ဝဲ ပုဉ်သုဉ်သးစါ မုဉ်ဖိတဂါအတါလဲကျဲလါခါဆူညါန့ဉ်လီဉ်.

အပူကွဉ်စုန့ဉ်န့ဉ်, **Davis** လာအမုဉ်ဝဲတါဆဲးကျိးဆဲးကျဲပုဉ်န့ဉ်တါအဆိဉ် (**Chief Information Officer - CIO**) လာ **DeKalb** ခိးထံဉ် ကီဉ်ရုဉ်ကွီဟီဉ်ကဝီ (**DeKalb County School District - DCSD**) အဂီဉ်, လဲထီဉ်ဝဲကီဉ်ရုဉ်ဟီဉ်ကဝီစဲးဖိကဟဉ်ပိညါအမုးတခါန့ဉ်လီဉ်. ဝဲအဆာကတီဉ်အခါဝဲန့ဉ်, အဝဲမုဉ်ပုဉ်တဂါလါပုဉ်အါဂါတသုဉ်ညါအဂုဉ်အါကဲဉ်ဆိးလါ အဝဲမုဉ်ပုဉ်လာအအိဉ်လာတါလီဉ်ခံလာအဒုးအိဉ်ထီဉ် **Georgia** အကီဉ်ရုဉ်ကွီဟီဉ်ကဝီသါဘုဉ်တဘုဉ်စဲးဖိကဟဉ်ပိညါလာအအိဉ်အမုဉ်တခါအံးဘဉ်န့ဉ်လီဉ်. ဝဲအဝဲဆာထာဉ်လါမဲဉ်သုဉ်တဖဉ်လါ အသုဉ်ဆုဉ်သးဆုဉ်ဒိဉ်မး လါဘဉ်ယးလါတါဂုဉ်တခါအံးအခါ အဝဲထံဉ်လီဉ်ဘဉ်အသးဒီး ပုဉ်အဖြါကါ အမဲရကါ (**African American**) ကွီဖိမုဉ်တဂါလါအထီဉ်သုဉ်ညါဝဲဒုဉ်အဝဲအံးလါ **CIO - လာအမုဉ်ဝဲစဲးဖိကဟဉ်ပိညါ** ပုဉ်မတါဖိအဖွဲးကတါတဂါလါကီဉ်ရုဉ်လီဉ်ကဝီအဂီဉ် န့ဉ်- မုဉ်ဝဲပုဉ်သုဉ်ဖိတဂါန့ဉ်လီဉ်.

**Davis** စံးဝဲ, “ပုဉ်အါဂါတသုဉ်ညါလါယမုဉ် **CIO** ဒီဖိုအဝဲသုဉ်တဆိကမိဉ်လါပုဉ်သုဉ်ဖိတဖဉ်တဂါကဲထီဉ်ဘဉ် **CIO** ဘဉ်န့ဉ်လီဉ်. “ပုဉ်ကွီဖိအိဉ်တနီဉ်ဒီးပိဉ်မုဉ်သုဉ်ဖိအိဉ်တဂါလါအလွဉ်လီဉ်ကဲဒ်အမုဉ်ဝဲခွီကလဲးအလွဉ်ဒ်သိးယးန့ဉ်လီဉ်. အဝဲသံကွဉ်ယးမုဉ်ယကဲပုဉ်လါ အဘဉ်ထွဲဒီးစဲးဖိကဟဉ်ပိညါလါကွီတဖဉ်န့ဉ်အဂီဉ်န့ဉ်လီဉ်. အဝဲစံးဝဲ, ‘အိ. ယတသုဉ်ညါလါပုဉ်သုဉ်ဖိကဲထီဉ်ပုဉ်လါအသု ဘဉ်ထွဲစဲးဖိကဟဉ်ပိညါဘဉ်န့ဉ်လီဉ်.’ ယဝဲဘဉ်ပုဉ်သုဉ်ဖိအံးလါပုဉ်သုဉ်ဖိတဖဉ် မတါလါပုဉ်ကိးဂါမာဝဲသုန့ဉ်လီဉ်. အဝဲစံးဝဲ, ‘တါဘျူးဒိဉ်မး, ယကမအဝဲန့ဉ်စုဉ်ကိးလီဉ်.’ ဒီးအဝဲယုဉ်ဟးထီဉ်ကွဉ်န့ဉ်လီဉ်.

လာတါစံးကတီဉ်တခါအံးအပူ, **Davis** ထံဉ်ဝဲတါစိကမိဘဉ်ယးတါကဲထီဉ်ခါစဲးအဂုဉ်န့ဉ်လီဉ်.

မုဉ်ကွဉ်ဝဲ **CIO.com**, ထဲဒုဉ် 3.7 မျးကယလါအမုဉ်ဝဲ **CIO** တါမလီဉ်ကျဲလါ **US** အပူန့ဉ် မုဉ်ထဲပုဉ်သုဉ်ဖိ **IT** အခိဉ်တဖဉ်ဒီးလာအကျါ ပိဉ်မုဉ်တဖဉ် မုဉ်ပုဉ်ကဲဉ်ဖိန့ဉ်လီဉ်. ဝဲန့ဉ်အဝဲမုဉ်စုဉ်ကိးဝဲပုဉ်တဂါဒီးအဝဲန့ဉ်ဝဲဒီးကွဉ်တဂါ(လ) တါဆိတလဲဆူကွီအတါမအကျါ အကျဲအပူ ဒီးမုဉ်တါအုဉ်သးတခါလါသးစါမုဉ်ဖိတဂါအံးအဂီဉ်လါကျဲအိးထီဉ်အသးလာတါကဲခိဉ်ကဲနာဘဉ်ယး စဲးဖိကဟဉ်တဂါပုဉ်အဂီဉ် စုဉ်ကိးန့ဉ်လီဉ်.

လာ **Davis** အဂီဉ်, တါမလါအစးထီဉ်မန့ဉ် ကဲထီဉ်ဒ်အမုဉ်အနီဉ်ကစါတါလဲဒီဖိုန့ဉ်လီဉ်. ဒ်အနီဉ်ကစါဒုဉ်ဝဲဖိုထီဉ်လါ **DCSD** တဂါအသိး , အဝဲဖိုထီဉ်လါ **Redan** တါထီဉ်ကွီဝဲ 1989 န့ဉ်အပူန့ဉ်လီဉ်. အဝဲတါသုတါဘဉ်အိဉ်စဉ်နီဉ်ဘဉ်ထွဲဒီးတါကွဲးခိး(ဒ), ခိဉ်ပူထာဉ် တါဂံဉ်တုးတဖဉ်ဒီးတါဒဲးကံဉ်ဒဲးဂုဉ်လံဉ်လါတါဂီတါဖိဉ်တါသုတါဘဉ်တဖဉ်န့ဉ်လီဉ်. အဝဲမလိတုဉ်ဝဲ ခိဉ်ပူထာဉ်ဝဲအုဉ်ပိညါ ဝဲ **Georgia Institute of Technology** သါန့ဉ် တချုးအဝဲယုဉ်ထီဉ်န့ဉ်အတါမအသိးလာအမုဉ် - တါမလါကိးတါဒီးပုဉ်ကွီဖိတဖဉ်န့ဉ်လီဉ်.

အဝဲဘဉ်တါဟုဉ်သဆုဉ်ထီဉ်အခံလာအဝဲအမိဉ်, လါအမုဉ်စုဉ်ကိးဝဲပုဉ်လာအဟုဉ်တါကုဉ်ဘဉ်ကုဉ်သုလါ ကီဉ်ရုဉ်လီဉ်ကဝီအံးအပူန့ဉ်လီဉ်. **Davis** လဲထီဉ် **Georgia State University**, ဒ်သိးကမာဝဲဝဲအခံကရံဉ်ဘဉ်ယးစဲးအုဉ်တါယုထံဉ်သုဉ်ညါဘဉ်ယးပုဉ်ဂုဉ်ဝီ ပိညါ, ဒီးအဝဲဟံးမုဉ် လါပုဉ်တိစါမကျဲသရုဉ်အလီဉ်အလါဒီး **DCSD** န့ဉ်လီဉ်. အဝဲယုဉ်ထံဉ်ဝဲဒုဉ်သး လါတါကဟဉ်ဖိဉ်ဝဲတါမလါအမာ ဝဲခံခါလာအမုဉ်ဝဲ - စဲးဖိကဟဉ်တါမဒီးတါကုဉ်ဘဉ်ကုဉ်သုန့ဉ်လီဉ်.

အဝဲစံးဝဲ, “ဒ်အဝဲမုဉ်ပုဉ်တိစါမကျဲသရုဉ်တဂါအသိး, ယမန့ဉ်ဘဉ်ကျဲလါတါကန့ဉ်လီဉ်ဆူတါကုဉ်ဘဉ်ကုဉ်သုအပူန့ဉ်လီဉ်. ယအိဉ်ဒီး နွဲးယာ်လာကမာသကိးတါဒီးပုဉ်ကွီဖိတဖဉ်ဒီးမမုဉ်စုဉ်ကိးတါလါယအံဉ်အိးအိဉ်ကတါ ဒ်အမုဉ်စဲးဖိကဟဉ်ပိညါသုစုဉ်ကိးဝဲန့ဉ်လီဉ်.”

**Davis** ဆဲးမာဝဲအတါသုတါဘဉ်ဆူညါ ဒ်အမုဉ်တါမလါကိးတါဒီးကွီစဲးဖိကဟဉ်ပိညါပုဉ်သုပုဉ်ဘဉ် **Fulton** ခိးထံဉ်ကွီတဖဉ်ဒီး ဝံအလီဉ် ခံ အဝဲမန့ဉ်စုဉ်ကိးဝဲဒ်ကရံဉ်ဘဉ်ထွဲဒီးစဲးဖိကဟဉ်ပိညါဒီးတါကဲခိဉ်ကဲနာဘဉ်ယးတါကုဉ်ဘဉ်ကုဉ်သုန့ဉ်လီဉ်. ဝံအလီဉ်ခံ အဝဲဟဲကွါ ကဒါကွါဆူ **DCSD**, ဒီးစးထီဉ်ကဲထီဉ်ဝဲ စဲးဖိကဟဉ်တါသုတါဘဉ်ပုဉ်စဲးနီဉ်တဂါဆူ ပုဉ်လာတါဖိးတါမမုဉ်ဒါလာအအါထီဉ်ဝဲတဂါန့ဉ်လီဉ်.

အဝဲဟုဉ်တါယုးယိဉ်ဟဲကဲဆူခိဉ်န့ဉ်ဒ်အမုဉ် **Ramona Tyson**, လါအမုဉ် **DCSD** ပုဉ်သုဉ်ဖိပိဉ်မုဉ်အဆိကတါတဂါ လါအကဲ **CIO**, လါအ ဟုဉ်အိးတါသးဟီဉ်ဒ်သိးကန့ဉ်လီဉ်မ ပုဉ်ပုဉ်ဆုဉ်ကျဲတါအတါမအလီဉ်အကျဲတဖဉ် လါတါသုဉ်သးဒုအပူန့ဉ်လီဉ်.



“ပသးခုဒိုၣ်မးလၢအဝဲအတၢ်ဆိၣ်ထွဲပျၢၣ်သးပကသးယီၤဝဲ DCSD ဆူအပတီၢ်အသိတပတီၢ်ဒီးအပတီၢ်အသိတဆိၣ်န့ၣ်လီၤ. ပမုၢ်လၢလၢအဝဲကဆိၣ်ဒီးတၢ်သ့ၣ်မံသးမုၢ်လၢအဝဲအတၢ်ဟံးန့ၣ်ပုၣ်စ့ၣ်န့ၣ်လီၤ.”

Davis ဆိၣ်ပုၣ်စ့ၣ်ဝံၤအလီၢ်ခံ, ဘၣ်ဆၣ်အဝဲကဆိၣ်ထွဲမၤအတၢ်သ့တၢ်ဘၣ်ဘၣ်ထွဲဒီးစးဖိကဟၣ်ပိညါ, ဆိၣ်ထွဲမၤ DCSD ဒီးကီၢ်ရၣ်လီၢ်ကဝီၤအကတဖၣ်လၢက့ၤအသိတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. အဝဲဟံးတၢ်စ့ၣ်ကီၢ်ဝဲ တၢ်သ့ၣ်ထီၣ်ဘၣ်ထီၣ်လၢအဂ့ၤထီၣ်သ့ၣ်တဖၣ်,ဒီးကွံၣ်တၢ်(လ) တၢ်မၤလိမၤဒီးတၢ်မၤအကျိၤအကျဲအသိတဖၣ် ဒီးတၢ်ကဲခၢၣ်စး, တၢ်ကဲထီၣ်သ့ဒီးတၢ်မုၢ်လၢသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

အဝဲစံးဝဲ, “ပကဘၣ်မၤဝံၤတၢ်ဆိၣ်အါမးဘၣ်ယးဒီးစးဖိကဟၣ်ပိညါတၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့ဒီးယတူၢ်ဘၣ်လၢယဟ့ၣ်ကူၣ်ဟ့ၣ်ဖးတၢ်ကသ့ဒီးယဆိၣ်ထွဲမၤအဝဲကသ့န့ၣ်လီၤ.” “တၢ်အံၤကပျဲယမၤအဒီးဆိၣ်ထွဲကီၢ်ရၣ်လီၢ်ကဝီၤအကကသ့န့ၣ်လီၤ.”

Davis မုၢ်လၢဝဲလၢအဝဲအတၢ်လဲၤခိဖျိကဒုးန့ၣ်ပျါဝဲလၢတၢ်မၤန့ၢ်တၢ်လၢဖိသၣ်အဂီၢ်ဒီး တၢ်ဒုးဘျးစဲတၢ်မၤလိမၤဒီးစးဖိကဟၣ်ပိညါအဘၣ်စၢန့ၣ်လီၤ. အဝဲစံးဝဲ, “ယအဲၣ်ဒီးတဲၣ်စ့ၣ်ကီၢ်လၢပျၢၣ်အကတဖၣ်ကတဲဝဲလၢယမၤတၢ်ဆူၣ်ခိဖျိယမၤတၢ်အိၤအယိန့ၣ်လီၤ.” “ထီၣ်တီၢ်ယဟံးလီၤယသးဒီးယတီဝဲဒီးကွံၣ်ဖိတဖၣ်, ကီၢ်ရၣ်လီၢ်ကဝီၤဒီးတၢ်လၢပမၤအိၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ယမုၢ်လၢစ့ၣ်ကီၢ်လၢပျၢၣ်ကစံးစ့ၣ်ကီၢ်လၢယသးဘျးယီၤဝဲတၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့ဒီးစးဖိကဟၣ်ပိညါန့ၣ်လီၤ.”

ပျၢၣ်သ့ၣ်မုၢ်ဖိတဂၤလၢအပူၤကွံၣ်စံးတၢ်ဝဲ, “ယတသ့ၣ်ညါလၢပျၢၣ်သ့ဖဲမုၢ်ဖိတဖၣ်ကကဲထီၣ်ပျၢၣ်သ့ပျၢၣ်ဘၣ်ဘၣ်ထွဲဒီးစးဖိကဟၣ်ပိညါဘၣ်.”  
Monika Davis မုၢ်ဝဲပျၢၣ်လၢအမၤသ့ၣ်နီၣ်ထီၣ်တၢ်လၢအိၣ်ဒီးအစိအကမိၤလၢ တၢ်ကဲခၢၣ်စးမုၢ်တၢ်လၢအရ့ၣ်ဒိၣ်, တၢ်တုၤထီၣ်ထီၣ်ဘးဝဲဆူတၢ်ဖးထီၣ်သ့, ဒီးပျၢၣ်ကွံၣ်ဖိခဲလၢကယုထၢဒီးတုၤထီၣ်ထီၣ်ဘးဆူတၢ်လၢအအဲၣ်ဒီးမၤဝဲသ့န့ၣ်လီၤ.